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ORSZÁGGYŰLÉSI KÉPVISELŐ

Írásbeli választ igényl ő kérdés !

dr. Kövér László
az Országgyű lés elnöke részére

Tisztelt Elnök Úr !

Az Alaptörvény 7 . cikk (2) bekezdése alapján, figyelemmel az Országgy űlésről szóló 2012.
évi XXXVI. törvény 42 . § (8) bekezdésére, valamint az egyes házszabályi rendelkezésekrő l
szóló 10/2014 . (II . 24.) OGY határozat 124 . § (1) bekezdésére kérdést kívánok benyújtani dr.
Pintér Sándor belügyminiszterhez, mint rendészetért és az e-közigazgatásért felel ő s
kormánytaghoz

„Elégtelen a magyar kormányzati informatikai gerinchálózat védelme? ”

címmel, amelyre a választ írásban kérem.

Tisztelt Miniszter Úr !

Bakondi György, a miniszterelnök belbiztonsági főtanácsadója április 2-án arról számolt be a
Ml aktuális csatornának adott interjúban, hogy nagyfokú szervezettségre utaló informatikai
támadás érte a magyar kormányzati rendszereket . Elhangzott, hogy egyetlen nap alatt minteg y
62 ezer támadás érte a kormányzati informatikai hálózatot, és a támadók többek között a
kormány és a Magyar Tudományos Akadémia honlapját is elérhetetlenné tették .

Az állítólagos kibertámadásról szóló bejelentés óta közel két hónap telt el . Ennyi idő
bizonyára bőven elégséges volt ahhoz, hogy a hatóságok kielemezzék, mi is történt valójában
a kormányzati informatikai rendszerrel . A kormányzat részéről eddig elhangzott
magyarázatok ugyanis több kérdést nyitottak fel, mint amennyire választ adtak, é s
szemlátomást nem gy őzték meg az informatikai szakembereket . Számtalan sajtócikk született
arról, hogy informatikai szakért ők szerint inkább technikai vagy adminisztrációs hiba
történhetett, mintsem kibertámadás . Többen értetlenségüket fejezték ki az elhangzott 62 ezre s
számmal összefüggésben is . Többen arra hívták fel a figyelmet, hogy a másodpercenkénti 6 2
ezres lekérés valóban komoly támadásnak számítana, azonban a hivatalos tájékoztatás eg y
napra vonatkozóan hivatkozik 62 ezer eseményre . Márpedig napi 62 ezer lekérés egyáltalán
nem számít soknak, és azt a kormányzati rendszereknek könnyedén kezelniük kellene. Már
önmagában az is komoly problémára utalhat, ha egy egyszerű túlterheléses támadással
valóban elérhetetlenné lehetett tenni a Kormány honlapját .



Fentiekre figyelemmel kérdezem Miniszter Urat, hogy megtörtént-e a kérdéses április i
események kiértékelése? Ha igen, kérem, adjon tájékoztatást az alábbi kérdésekben :

• Valóban szervezett támadás érte-e a magyar kormányzati informatika i
gerinchálózatot? Ha igen, kérem, tájékoztasson, hogy honnan, milyen módszerre l
zajlott a támadás, és ki (kik) állnak annak hátterében?

• A Kormány és a Magyar Tudományos Akadémia honlapjának elérhetetlenné válásán
túl történt-e bármi fennakadás a kormányzati informatikai rendszerek m űködésében,
bekövetkezett-e bármilyen kár e problémák következtében ?

• Egy egyszerű túlterheléses támadással valóban elérhetetlenné tehető a Kormány
honlapja? Ha nem túlterheléses támadás érte a kormányzati rendszereket, akkor m i
okozta a Kormány honlapjának elérhetetlenné válását?

• Informatikai szempontból pontosan mit jelent az a megállapítás, hogy egyetlen na p
alatt 62 ezer támadás érte a kormányzati informatikai hálózatot ?

Amennyiben Bakondi György állításai teljes egészében megfelelnek a valóságnak, akkor a z
arra utal, hogy elégtelen a magyar kormányzati informatikai gerinchálózat védelme . Ez
esetben kérdezem Miniszter Urat, milyen intézkedéseket tettek a kibervédelem meger ősítése
érdekében?
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